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Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer; 2 
medlemmer; tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Kaj Andresen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. ' s 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling, af forslag til lov om 
ændring af lov om bygningsfredning. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 3) 
findes i tidenden sp. 1711). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer. 

Første næstformand (Kaj Andresen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: ; 

Andert behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om-kommunale valg. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 57) 
findes i tidenden sp. 1557, udvalgets be- 
tænkning i tillæg: B.,sp. 195). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

. Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§,-l og ,2 og dets overgang til 
tredie, behandling 
vedtdges uden afstemning. 

Første næstformand, (Kaj Andresen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgs- 
behandling. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det 'som ved- 
taget. (Ophold).} Det er vedtaget. 

' 
Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling, af forslag til lov om æn- 
dring af lov om folkebiblioteker' m. v. 

(Lovforslaget (nr. 72) findes i. tillæg A. sp, 
1375, fremsættelsen i tidenden sp..1706). 홢 

Lovforslget sattes til forhandling. 

Lysbolt Hansen: Jeg vil gerne på mit par- 
tis vegne give tilslutning til det forslag, 
ministeren for kulturelle anliggender her 
har fremsat. Jeg synes, de to begrundelser, 
der er angivet for at udskyde .revisionen af 
loven til samlingen 1970-71, er gode og 
velmotiverede. Det er nemlig rigtigt, at 
kommunalrefórmen også på biblioteksom- 
rådet: vil betyde ganske væsentlige ændrin- 
ger.  - 

Vi har gennemført en lov, der reelt trådte 
i kraft i i 1965, og hvorefter der skal være 
heltidsbibliotekarer i alle kommuner med 
over 5.000 indbyggere fra 1. april 1969. Jeg 
synes, det er rigtigt, at man udskyder på 
dette felt også, for det. er måske et spørgs- 
mål, om 5.000 indbyggere er tilstrækkeligt, 
om det i det hele taget er rigtigt at lave en 
ordning ud fra et så lavt indbyggertal. Alt 
dette er noget, som bliver undersøgt i, et 
udvalg, der består både af kommunale re- 
præsentanter og andre, der har biblioteks- 
faglig indsigt. 홢 

Det samme gælder forholdene omkring 
centralbibliotekerne, idet man efter min 
mening ikke hurtigt nok kan få besked om 
og komme over på nyordningen med ét cen- 
tralbibliotek i hvert amt. Man må have 
denne ordning afklaret, så der bliver tid til 
forberedelserne, for hverken ordningen med 
heltidsbibliotekarer i kommuner med over 
5.000 indbyggere eller den nye centralbibli- 
oteksordning kan gennemføres, prompte. 
Der må være en overgangstid, for at biblio- 
tekerne kan finde deres rigtige og gode or- 
ganisationsform under den nye struktur. 
Også af, den grund synes jeg forslaget er 
velmotiveret. 

Jeg er også glad for ministerens forslag 


